
TREND AA
LYSTFISKERIFORENING

Medlem af Danmarks 
Sportsfiskerforbund

Deltagere:  Jan, Carsten, Christian, Karsten, Per, Johannes og Steen. 

Dagsorden: 1.  Valg af ordstyrer
 2.  Godkendelse af referater
 3.  Gennemgang af udvalgene
 4.  De nye fredningstider - sæsonstart
 5.  Projekt spange
 6.  Grødeskæring
 7.  Fiskeret på det yderste stykke
 8.  Opsynsmænd
 9.  Eventuelt

Punkt 1 Valg af ordstyrer

 Per blev valgt som ordstyrer.

Punkt 2 Godkendelse af referat 

Referat nr. 168, 169 og 170 blev godkendt uden kommentarer.

Punkt 3 Gennemgang af udvalgene

 Kassereren:
 Pt. er der 179 seniormedlemmer, heraf 9 ungdomsmedlemmer. Juniorafdelingen 

tæller kun 5 juniorer. Orla gør hvad han kan for at samle medlemmer, og han har 
bl.a. fået henvendelse fra Aars Skole.

 Jan mangler kørselsopgørelse fra Orla 

Trend Aa Lystfi skeriforening

Mødereferat nr. 171 

Bestyrelsesmøde afholdt tirsdag den 5. oktober 2021 kl. 19.00 i Hytten

Deltagere: Per, Jan, Carsten, Christian, Johannes, Karsten og Steen

Dagsorden: 1.  Valg af ordstyrer
 2.  Forberedelse til generalforsamlingen
 3.  Eventuelt

Punkt 1 Valg af ordstyrer

Per blev valgt

Punkt 2 Forberedelse til generalforsamlingen

 Steen uddelte dagsordenen for generalforsamlingen. Per havde i forvejen sendt sin 
beretning til bestyrelsen og der var stor ros for en god og fyldig beretning hele vejen 
rundt. 

	 Jan	uddelte	herefter	 regnskabet	 som	viste	 et	flot	 resultat	på	13.594,-	kr.	 efter	 en	
sæson hvor vi ellers ikke havde fuldt medlemsskab. Der var 171 seniorer og 6 
juniorer	ved	årets	udgang.	Jan	tror	at	vi	får	færre	medlemmer	i	fremtiden,	da	der	
allerede er kommet udmeldelser til den nye sæson.

	 Jan	havde	kun	få	kommentarer	til	regnskabet.	Driftudgifter	til	hytten	var	steget	en	
del	pga.	de	høje	el-priser	og	udskiftning	af	døren	i	den	gamle	hytte.

	 90-års	 jubilæumsarrangementet	kostede	os	kun	4.984,-	kr.	Det	 skyldes,	at	der	er	
indregnet	en	gave	på	2.700	kr.	fra	forbundet.

 
	 Jan	viste	også	en	statistik	over	solgte	fiskekort.	Der	var	solgt	61	dagkort,	6	ugekort	

og	30	gæstekort	 i	 sæson	2022,	og	det	viste	en	nedgang	 i	 salget	som	vi	også	har	
oplevet	de	forgangne	år.

Trend Aa Lystfiskeriforening

Mødereferat nr. 177 

Formøde til generalforsamling afholdt 24. januar 2023 kl. 17.00 i Hytten

Der var mødt 31 medlemmer op til generalforsamlingen.

Dagsorden ifølge vedtægterne:

a) Valg af dirigent.
b)  Formanden aflægger årsberetning.
c)  Godkendelse af årsberetning.
d)  Revideret regnskab fremlægges af kassereren.
e)  Godkendelse af revideret regnskab.
f)  Behandling af diverse kontingenter, dagkort og ugekort.
g)  Behandling af indkomne skriftlige forslag.
h)  Valg af 3 bestyrelsesmedlemmer. 
 På valg er: 
  Jan Beirholm Larsen
  Johannes Christensen
  Per Johannsen
i)  Valg af 2 suppleanter.
j)  Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant.
k)  Eventuelt.

Per bød velkommen til de fremmødte og var glad for at så mange var mødt op. 
Herefter takkede han Leo og Martin som jo havde indledt aftenen med servering af 
stegt flæsk og persillesovs. De fik et velfortjent bifald af forsamlingen.

Punkt a. Valg af dirigent

Bestyrelsen foreslog Niels Rask som dirigent og Rask indvilgede i at påtage sig 
opgaven. Rask konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt varslet og dermed 
gyldig.

Herefter gik dirigenten videre til punkt b. og gav ordet videre til formanden og hans 
årsberetning.

Trend Aa Lystfiskeriforening

Mødereferat nr. 184

Generalforsamling afholdt den 30. januar 2024 kl. 19.30 i Hytten



Punkt b. Formanden aflægger årsberetning

Herefter tog formanden ordet og aflagde denne beretning:
Fiskeriet åbnede d. 1 marts, så sæsonstart ved åen var den d. 4, marts med morgen 
rundstykker, hvor der var mødt 12 mand incl. undertegnede.
Juniorafdelingen havde også start på sæsonen den dag, så der var i hvert fald nogen 
ved åen. Dog havde de ikke gevinst, men jeg tror  de følte det var lidt af en gevinst, 
at kunne hygge og spise suppe i hytten med en halv snes seniorer. 
Personligt synes jeg, det kunne være fint hvis det i fremtiden kunne laves så de unge 
og »gamle« kunne mødes til suppe og hygge på denne dag, da vi jo er en forening, 
men lidt sådan delt i to afdelinger.
Næste arrangement var d. 18 marts med de traditionsrige gule ærter, hvor der var et 
fint fremmøde på 23 personer.
22. april var der annonceret rydningsdag langs åen. Her var en flok fra bestyrelsen 
mødt op og tog en tørn, med sav og ørnenæb.
6. juni var der igen brug for frivillige hænder, da vi havde kaldt til buskrydning 
langs åen inden sæsonen, så medlemmerne ikke skulle have macheten med på de 
første ture, for at komme frem i »græs- og sivjunglen«.
Her mødte igen en flok fra bestyrelsen + Kresten, som trods sin gode alder tog en tørn 
neden for cementbroen. Der blev slået stier langs åen og ryddet græs på p-pladsen 
ved den gamle hytte, så der nemt kunne parkeres. Her blev bord/bænke-sættet også 
gravet fri af græsset, så man igen kunne sidde og nyde naturen/madpakken derude.
Sommeren kom og gik, så næste arrangement var vores traditionsrige julefrokost.
Her var der mødt en rigtig fin flok medlemmer med pårørende og der blev hygget 
igennem med god mad og livlig snak. Højdepunktet, vores pakkespil, forløb som 
det plejer, med masser af seksere på terningerne, så der blev stjålet masser af pakker 
under masser af latter.

Junior afdelingen
Vi har igen i 2023 haft et rigtig fint program for de unge mennesker med klubaftner, 
hvor de lærte at lave forfang og de vigtigste knuder, der skal til. Der blev bundet 
fluer, lavet spinnere og blink, som kan bruges ved alle de ture de har mulighed for 
at tilmelde sig i løbet af året
Som sagt har der været forskellige fisketure efter et utal af forskellige arter og der 
er blevet fanget mange fine og meget forskellige fisk i løbet af 2023.
Dog lykkedes det ikke en junior at lande havørred over målet i Trend Aa. Det håber 
vi der bliver i den nye sæson
Igen har Orla i 2023 haft et stort antal elever fra forskellige skoler i Vesthimmerlands 
Kommune til skolefiskeri ved Farsø sø, fortrinsvis efter skaller.
Orla estimerer der siden starten er fanget ca. 3-4.000 skaller af disse elever. 
Så på lystfiskervis, vil jeg vove den påstand, vi nok kan prale lidt med, at vi måske 
er den kommune i Danmark hvor der er flest unge der har fanget deres første fisk.
Dette har givet en masse goodwill og Orla fortsætter ufortrødent med dette i 2024.
Formålet er selvfølgelig at gøre opmærksom på vores forening og få nogle flere 
juniormedlemmer, så vi kan udbrede kendskabet til vores fine forening og sporten 
lystfiskeri. Dette ser ud til at begynde at give bonus og vi forventer der kommer 
flere nye juniormedlemmer til i 2024



Fiskeriet
Fiskesæsonen blev i 2023 skudt i gang d. 13 juni med den første indmeldte 
sommerfisk på 54 cm, som blev landet af Tommy Jørgensen.
Sæsonen var nok lidt svær i starten, da vi faktisk startede med hedebølge og tørke.
En lang periode var der godt nok ikke meget vand i den bette rende der hedder 
Trend Aa
Det vendte dog til der kom en del vand en periode. Måske derfor der alligevel blev 
hevet ørreder op. Faktisk er det næsten en tredobling af antal havørreder over mål 
kontra 2022. Også antal af rapporter på hjemmesiden steg fra 13 stk. i 2022 til 25 
stk. i 2023. En god tendens, som jeg håber fortsætter i den kommende sæson.
Af de 25 rapporter er der i alt 74 stk. havørreder over mål. Heraf er de 46 stk. fra 
40 til 49 cm og 28 stk. fra 50 til 85 cm. Så snit størrelsen er jo stadig pænt med. Jeg 
ved at der er blevet genudsat en håndfuld fisk med den største på 75 cm, samt en 
bækørred på 41 cm.
Månedsvis fordeler fangsterne sig ret markant. I juni blev der fanget 5 havørreder, 
som jo passer meget godt med at de så småt begynder at trække op denne måned.
I juli kom der rigtig gang i den med 33 havørreder. August, som plejer at være en 
god måned, droppede med kun 5 havørreder. I september steg tallet lidt op til 15 
havørreder. Og i oktober er der kun meldt en enkelt havørred over målet.
Det var lidt om fiskesæsonen 2023.

I 2023 fik vi også lidt mere fiskevand, da vi har lejet de sidste små stykker der manglede 
på nordsiden lige neden og oven for dambruget. Så nu kan medlemsstrækket fiskes 
på både syd og nordsiden helt op til Hornumbro.

Den gamle hytte har længe trængt til en ny dør, da den gamle var ved at skilles ad. 
Der blev indkøbt en ny, men den var desværre for stor, da den er på standardmål og 
det ville blive for svært at tilpasse, enten den eller hytten. Så Leo Thorup tilbød at 
reparere den gamle og det arbejde har han, Martin og Leon været i gang med. 
Den renoverede dør skulle gerne blive færdig til foråret, så hytten er i brugbar stand 
til sæsonen. Tak for det arbejde til jer tre.
Nu står vi jo så med en fabriksny dør i overskud, så hvis der er nogen her der kunne 
bruge en sådan til et nyt udhus osv., så modtager vi gerne et fornuftigt bud.
Det er en Swedoor udhusdør uden glas som er venstre hængt. Den har fået en enkelt 
gang klar Gori af Lars og har målene 94,8 x 205 x 9,2cm. Nyprisen er 1.350,- kr.
Kvittering kan udleveres ved interesse.
 
Inden jeg afslutter min beretning vil jeg gerne sige et par ord om vores mangeårige 
medlem Kaj Sørensen. Kaj gik desværre til de evige fiskevande i august måned 
2023. I mange år var Kaj aktiv med at undervise juniorer i at lave hans berømte 
sammenloddet pladeblink. Når man var sammen med Kaj, var han altid villig for en 
god fiskehistorie fra sine mange ture. Kaj var så gavmild at lære mig teknikken, da 
jeg spurgte, og jeg har fortsat undervisningen af juniorene i hans ånd.
Æret være hans minde.

Til slut vil jeg rette stor tak til vores lodsejere, sponsorer og alle andre som har 
bidraget til vores forenings ve og vel.
Der skal lyde tak til Martin Johansen som webmaster, Torben Urth som redaktør for 



hjemmesiden og ikke mindst de gode gamle støtter for at tage sig af arangementer 
og den dejlige hytte vi sidder i her. Det var ordene fra mig. 

Rask spurgte om der var kommentarer til beretningen.

Orla bemærkede at der ikke var fanget 3-4.000 skaller men godt 2.000 stk. af de ca. 
250 elever som for manges vedkommende fangede deres første fisk.

Punkt c. Godkendelse af formandens beretning

Beretningen blev herefter godkendt.

Punkt d. Revideret regnskab fremlægges af kassereren

Jan uddelte regnskabet, som viste et underskud på 316,- kr., efter en sæson med 
faldende medlemstal. Der var 157 seniorer og 7 juniorer ved sæsonens udgang. Jan 
havde følgende kommentarer til regnskabet:

 Underskuddet skyldes især det faldende medlemstal. Samtidig har der været stor 
nedgang i salg af fiskekort, og så var det første regnskabsår med de forhøjede 
lodsejerpriser.

 Driftindtægterne på hytten er væsentlig højere end forventet og i forhold til tidligere. 
Der er to årsager til dette: Tilskuddet baserer sig på regnskabet for 2022, hvor vi 
havde store udgifter til el. Derfor har vi fået et større tilskud fra kommunen i 2023. 
Derudover er kommunens »25 års regel« blevet udfaset. Dette betyder, at der nu 
gives tilskud til alle medlemmer, som benytter hytten - ikke kun til medlemmer 
under 25 år.

Rask spurgte om der var kommentarer til regnskabet.

Jann Sams spurgte til forventningerne til regnskabet næste år.

Jan svarede at det selvfølgelig var svært at gætte på, men er meget afhængig af, hvor 
god en sæson vi får. Men foreningen har stadig en god økonomi.

Leo pegede på, at det især var den stigende udbetaling til lodsejerne som var årsagen 
til underskuddet. Beløbet er jo mere end fordoblet i forhold til tidligere. Men vi 
følger bare de andre foreninger omkring os.

Johannes synes det var et vigtigt signal at sende til lodsejerne inden de selv henvender 
sig til os...det giver foreningen et bedre ry.

Punkt e. Godkendelse af revideret regnskab

Regnskabet blev herefter godkendt.



Punkt f. Behandling af diverse kontingenter, dagkort og ugekort

Jan tog igen ordet:
Kontingenterne som vi skal vedtage, vedrører 2025 kontingentet. 
Normalt hæver vi kontingentet i samme takt som forbundet hæver deres kontingenter. 
Der er dog år hvor vi ikke har valgt at hæve kontingentet, selvom forbundet har 
gjort det. Sidste år, da vi skule vedtage 2024 kontingentet, valgte vi at forhøje 
seniorkontinget med 10,- kr., idet vi havde en forventning om, at dette også ville 
være forbundets stigning. Vi kendte ikke forbundets kontingentsatser for 2024 på 
daværende tidspunkt. Det viste sig dog, at der ikke kom nogen stigning, da man 
havde valgt at holde kontingenterne i ro.
Bestyrelsens forslag til kontingenter for 2025 er derfor, at vi holder kontingenterne 
i ro i 2025 og altså ikke hæver satserne.
Kontingernterne er derfor som følger:
Junior - uændret 300,- kr. 
Nuværende andel til forbundet 0,- kr.
Ungdom - 660,- kr. 
Nuværende andel til forbundet 300,- kr. (reelt går således 360,- kr. til foreningen)
Senior - 895,- kr. 
Nuværende andel til forbundet 450,- kr. (reelt går således 445,- kr. til foreningen)
Familie - 1.095,- kr. 
Nuværende andel til forbundet 565,- kr. (reelt går således 530,- kr. til foreningen)

Rask spurgt om forslaget kunne godkendes og det blev det.

Jan fortsatte med behandlingen af kortsalg.
Her foreslår bestyrelsen ingen ændringer i priserne:
Dagkort junior - 100,- kr.
Dagkort senior - 150,- kr.
Ugekort junior - 250,- kr. 
Ugekort senior - 500,- kr.
Gæstekort     100,- kr.

Rask spurgte om forslaget kunne godkendes og det blev det.

Punkt g. Behandling af indkomne skriftlige forslag

Der var ikke kommet nogen forslag.

Punkt h. Valg af 3 bestyrelsesmedlemmer

På valg var Jan Beirholm Larsen,  Johannes Christensen og Per Johannsen. Johannes 
havde ikke ønsket genvalg, og bestyrelsen foreslog i stedet Thomas Dalgaard. 
Rask spurgte om der var andre som kunne tænke sig at sidde i bestyrelsen. Det var 
der ikke og Thomas blev valgt med klapsalver.



Punkt i. Valg af to suppleanter til bestyrelsen

Torben Urth og Johnny Nielsen var på valg, og de blev begge genvalgt med bifald.

Punkt j. Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant

De nuværende revisorer er Kresten Mosbæk Pedersen og Bent Pedersen. Bent 
ønskede ikke genvalg og i stedet foreslog bestyrelsen Leo Thorup. Han blev også 
valgt med klapsalver.
Nuværende revisorsuppleant er Thomas Dalgaard. Men da Thomas nu indtræder i 
bestyrelsen, skulle der en ny til. Derfor var Niels Rask blevet spurgt om han ville 
indtræde som suppleant. Det sagde han ja til og blev af generalforsamlingen valg 
med bifald.

Punkt k. Eventuelt

Rask gjorde opmærksom på at ordet nu var frit. 

Leo foreslog bl.a. nye medlemmer at møde op og hjælpe til med buskrydning osv.
Han og Martin, som er nyt medlem, havde allerede lavet flere projekter sammen for 
foreningen, og det er jo hyggeligt bare man er to eller flere om det.

Steen gjorde opmærksom på hvor svært det efterhånden var, at få medlemmerne til 
at hjælpe til. Som det fremgik af formandens beretning har vi flere gange kun været 
en del af bestyrelsen og en eller to medlemmer, når der skulle laves små projekter.

Orla gjorde opmærksom på, at en forældre til en junior havde taget en tørn både 
med  maling og buskrydning.

Herefter tog Per ordet for nu var vi kommet til den vanlige uddeling af præmier til 
årets største havørred og to lodtækninger

Per startede med at uddele en flaske whisky til Franck Jensen for en super flot blank 
havørred på 85 cm og 6,5 kg.

Dernæst gjaldt det Lars Madsen vandrepokal, som uddeles blandt de ti største 
havørreder. Her var der fangster fra 85 cm til 59 cm.
Her blev lodtrækningen vundet af Leo Thorup som fik overrakt vandrepokalen med 
tilhørende diplom af Lars Madsen.

Næste lodtrækning gjaldt de 25 indberettede fangster på fangstrapporten. Her var 
det Ole Svenningsen som blev den heldige vinder af en flaske whisky.

Herefter sluttede Per af med en stor tak til det afgående bestyrelsesmedlem Johannes 
Christensen. Johannes fik overrakt en god flaske Gin med disse ord:



Du har valgt at stoppe i bestyrelsen efter mange år, hvor du har vist du virkelig 
brænder for at få en sund bestand af ørreder i Trend Aa.
Du har især stået for vandplejen og har her fået afsat et væsentligt aftryk igennem  
årene. Senest har du samtidig med din post her, været med i Limfjordssammenslut-
ningen, hvor det er blevet til en fin plan for at fremme det rekreative fiskeri i vores 
område. 
Tak for din store indsats. 

Herfter var der stort bifald til Johannes for en eneståede indsats for foreningen.

Per sluttede med et knæk og bræk til alle i den kommende sæson.

Herefter havde Rask kun tilbage at sige tak for god ro og orden under general-
forsamlingen.

Næste møde er formødet til generalforsamlingen, mandag den 24. januar 2022 
kl. 17.00.


